
Lasy czeka reforma?

Dodano: 31.12.2023

Ministra Klimatu i Środowiska Paulina Hennig-Kloska zapowiedziała rozpoczęcie intensywnych
zmian w Lasach Państwowych.

 

Jak  informowała  Hennig-Kloska  na  łamach  TVN24,  planowane  jest  stworzenie  nowych
parków narodowych oraz reforma zarządzania Lasami Państwowymi. Pozyskanie Drewna ma
być ograniczone.

 

Ministerstwo będzie dążyło do cofnięcia decyzji o zmianie granic Świętokrzyskiego Parku
Narodowego, podjętej w 2021 roku przez poprzedni rząd. 

 

Ministra  Klimatu  i  Środowiska  zapowiedziała  także  prace  nad  wdrożeniem  ustawy  o
społecznym  nadzorze  nad  lasami.  "Będziemy  wdrażać  te  rozwiązania,  by  zwiększyć
faktycznie  możliwość  decydowania  społeczności  lokalnych  o  tym  co  się  dzieje  w  ich
najbliższym otoczeniu" - mówiła na łamach programu "Tak jest" w TVN24. Na razie nie
wiadomo  jakie  będą  rozwiązania  prawne,  ma  to  związek  z  orzeczeniem  Trybunału
Sprawiedliwości Unii Europejskiej o prawie do kwestionowania PUL przed Sądem.

 

Ministerstwo prowadzi też przegląd protestów przeciwko wycinkom prowadzonym przez



PGL  LP.  Ministra  Hennig-Kloska  zaznaczyła  jednak,  że  analizowanie  poszczególnych
przypadków jest skomplikowane i wymaga indywidualnego podejścia, ze względu na liczbę
zaangażowanych stron.

 

Co  jednak  najważniejsze  z  punktu  widzenia  pracy  w  lesie,  planowane  są  zmiany  w
zarządzaniu Lasami Państwowymi. O jakie konkretnie zmiany chodzi - nie wiadomo. Jest
mowa  o  zmniejszeniu  pozyskania,  w  szczególności  na  obszarach  chronionych,  a  także
ograniczenie eksportu drewna z Polski.

 

Warto w tym miejscu przypomnieć treść punktu 10 umiwy koalicyjnej Koalicji Obywatelskiej,
Trzeciej  Drogi  i  Lewicy:  "20% najcenniejszych  obszarów leśnych  zostanie  wyłączone  z
wycinki, eksport nieprzetworzonego drewna zostanie ograniczony, a drewno będzie służyć
przede  wszystkim  polskim  przedsiębiorcom.  Wprowadzimy  zakaz  spalania  drewna  w
energetyce zawodowej. Ustanowimy społeczny nadzór nad lasami oraz wdrożymy program
odnowy  bagien  i  torfowisk.  W  porozumieniu  z  lokalnymi  społecznościami  zwiększymy
powierzchnię parków narodowych".

 

Źródło: tvn24.pl

Fot.: wikipedia

Opracowanie: redakcja

 

Komentarze (0)

Nie dodano jeszcze żadnego komentarza.


